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Protokół Nr XIX/16 

z XIX posiedzenia Sesji Rady Gminy Wydminy z dnia 26 kwietnia 2016 roku 

 

Posiedzenie Sesji trwało od godziny 1001 do godziny 1216 w sali dolnej Gminnego Ośrodka Kultury 

w Wydminach. Posiedzenie XIX Sesji Rady Gminy Wydminy prowadziła Przewodnicząca Rady 

Gminy Wydminy Pani Grażyna Plato. 

Radni obecni na Sali obrad : 

- lista Radnych obecnych na posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

W obradach uczestniczyli: 

- lista osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

W posiedzeniu brali udział także sołtysi sołectwa gminy Wydminy: 

-lista obecności sołtysów uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

Ad. 1  

Otwarcie sesji. 

 

Grażyna Plato – Przewodnicząca Rady otworzyła obrady XIX Sesji  Rady Gminy. Stwierdziła, że 

na 15 radnych ustawowego składu Rady Gminy zgodnie z listą obecności, w posiedzeniu 

uczestniczy 14 radnych, wobec czego istnieje wymagane quorum do podejmowania uchwał. 

Następnie powitała Wójta Gminy Wydminy Radosława Króla, zaproszonego gościa – Z-cę 

Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej starszego bryg. Pana Jerzego Dukiel, Z-cę 

Wójta Gminy Wydminy Marię Dolecką, Skarbnik Krystynę Truchan, pracowników urzędu gminy, 

kierowników jednostek, szefa OSP Wydminy, przedstawiciela LOT Mazury, wszystkich sołtysów 

uczestniczących w obradach oraz wszystkie zebrane osoby na sali obrad.  

 

 

Ad. 2 

Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato odczytała porządek obrad. Zwróciła się z zapytaniem, 

czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku obrad. 

Wójt Gminy Wydminy Radosław Król wniósł formalny wniosek, aby wprowadzić projekt uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 r. 

Przewodnicząca powołała Radnego Leszka Pałdyna na sekretarza obrad sesji Rady Gminy 

Wydminy. 

Głosowanie nad wnioskiem złożonym przez Wójta Gminy Wydminy dot. zmiany porządku obrad. 

 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Wniosek został jednogłośnie przyjęty. Porządek obrad zwiększa się do 16 punktów. 

Porządek obrad został zmieniony (porządek obrad, po poprawkach, stanowi załącznik nr 4 do 

protokołu) i wprowadzony (z uwzględnieniem wniosku). 

 

Przewodnicząca nanosi poprawkę do punktu 3 – Przyjęcie protokołu z XVII i XVIII Sesji Rady 

Gminy. 

Głosowanie nad poprawką: 

ZA: 10 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 3 

Poprawka została naniesiona 
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Głosowanie nad nad przyjęciem zmienionego porządku obrad: 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

 Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu z XVII Sesji Rady Gminy Wydminy oraz XVIII Sesji Nadzwyczajnej 

Rady Gminy Wydminy z dnia 16 marca 2016 r. 
 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XVII Sesji Rady Gminy Wydminy  (bez uwag Radnych): 

ZA: 10 

PRZECIW: 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Protokół został przyjęty. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z XVIII Sesji Nadzwyczajnej Rady Gminy Wydminy (bez 

uwag Radnych): 

ZA: 12 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4 

Sprawozdanie z pracy Wójta w okresie między sesjami (sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 

do protokołu). 
 

Elżbieta Januszkiewicz: Moje pytanie dotyczy spotkania z Komendantem Policji które miało na 

celu zbudowanie mapy zagrożeń. Podnoszony był również temat powrotu posterunku                     

w Wydminach co nie spotkało się ze skłonnością do rozmowy przez Pana Komendanta. Natomiast 

w wyniku dyskusji była propozycja jakiegoś minimalnego kompromisu w kształcie zwiększenia 

ilości dyżurów przez dzielnicowego. Kiedy te dyżury są i jak długo trwają? 

 

Adam Szpak:  Zarządzenie nr 20/2016 jakiej działki dotyczy? 

 

Ad. 5 

Informacja Komendanta Powiatowego Państwowej Straży pożarnej o stanie bezpieczeństwa 

gminy w zakresie ochrony przeciwpożarowej w Gminie Wydminy wraz ze sprawozdaniem       

z działalności za 2015 rok. 
Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej starszy bryg. Pan Jerzy Dukiel 

przywitał wszystkich obecnych, omówił i przedstawił najistotniejsze zagadnienia analizy stanu 

bezpieczeństwa gminy w zakresie ochrony przeciwpożarowej (sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 

do protokołu) 

 

Ad. 6  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 r. 
 

Skarbnik Krystyna Truchan: Zmiana zakłada wprowadzenie dwóch nowych zadań 

inwestycyjnych. Pierwsze zadanie „Opracowanie planu gospodarki niskoemisyjnej dla gminy 

Wydminy” na łączną kwotę 12500,00 z tego 10000,00 jako środki pozyskane, 2500,00 środki 

własne. Drugie zadanie w dziale gospodarka mieszkaniowa ze środków własnych „Wykonanie 

łazienki i pokoju w mieszkaniu komunalnym nr 2 w budynku wielorodzinnym nr 47 przy ulicy 

Grunwaldzkiej w Wydminach” na kwotę 15000,00 zł. 
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Elżbieta Januszkiewicz: Dotacja celowa dział 854 jest to GOPS? 

 

Krystyna Truchan: Nie, są to środki przeznaczone na stypendia. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: To są stypendia dla uczniów szkół wyłącznie? 

 

Krystyna Truchan: Tak. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Kto tymi środkami zawiaduje? Kto je gospodaruje, rozdziela je? 

 

Krystyna Truchan: Gops.  

 

Brak dalszych pytań 

Opinia Komisji Wspólnej : Pozytywna 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7  

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wydminy na 2016 r. 
 

Wójt Radosław Król: Szanowni Państwo w piątek została zawarta umowa z Wojewódzkim 

Funduszem Ochrony Środowiska. W związku z tym wprowadzamy na tą sesję zmianę w budżecie 

dotyczącą wprowadzenia zadania inwestycyjnego „ Wykonanie raportów energetyczno-

oświetleniowych placówek oświatowych z terenu gminy Wydminy” 

Chodzi o wykonanie pewnego audytu oświetleniowego, nie tylko ze względu na oszczędność 

energii ale chodzi o pokrycie światłem dla dzieci, odpowiednie nasycenie tego światła. Jest to 

projekt pilotażowy realizowany tylko w 5 gminach. 

Jeszcze jedna malutka zmiana. Po zmianie ustawy o prawie budowlanym musimy zmienić nazwę 

zadania z remontu na modernizację. Chodzi o zadanie Kolejowa i Dworcowa. 

 

Brak dalszych pytań 

Opinia Komisji Wspólnej : Pozytywna 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8  

Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie 

kosztów budowy studni wierconych. 
 

Wójt: Przedstawiam Państwu projekt uchwały uzgodniony przez wszystkie organy uzgadniające 

czyli nadzór wojewody, RIO, UOKIK. 

To jest uchwała dająca wsparcie dla terenów kolonijnych na wybudowanie studni tam gdzie 

nieopłacalne jest wykonanie przyłącza wodociągowego. Dofinansowanie nie może przekroczyć 

75% kosztów inwestycji i nie więcej jak 5000,00 zł. Studnie do 5m3 wody na dobę i do głębokości 

30 metrów. Mamy w budżecie na ten cel 50000,00 zł. 
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Brak  pytań. 

Opinia Komisji Wspólnej : Pozytywna 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9  

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Wydminy do Stowarzyszenia pod nazwą 

Lokalna Organizacja Turystyczna Mazury (LOT Mazury) 
 

Wójt: LOT Mazury jest to stowarzyszenie prowadzone w 100% przez organizacje pozarządowe. 

Jest to najprężniej działająca organizacja przedsiębiorców na dzień dzisiejszy w powiecie Giżyckim 

skupiająca wokół siebie już i samorządy gminne. Stowarzyszenie realizuje współpracę między 

środowiskami turystycznymi. Oddziałuje edukacyjnie, promocyjnie na rozwój turystyki na tym 

terenie. Będzie działać nad poprawą ściągalności opłaty miejscowej (klimatycznej). Jest na sali 

członek zarządu LOTU Pan Witold Lula 

 

Witold Lula: Chętnie odpowiem na wszystkie pytania. Ostatnio odbyły się nasze dwa sztandarowe 

zadanie. Jedno to był zlot nizinnych organizowany przez PTTK. Odebrali Wydminy jako bardzo 

fajne miejsce. Odbył się również już trzeci zlot rowerowy na tzw. mazurskich fortyfikacjach. Na 

przyszły rok chcielibyśmy przeprowadzić ten zlot na terenie gminy Wydminy. To jest zlot który 

trwa trzy dni. Proszę o propozycję, o sugestie co jeszcze moglibyśmy zaproponować naszym 

gościom. 

 

Adam Szpak: Czy stowarzyszenie ma mapę Wydmin na której pracujecie? Opracowaliście może? 

Witold Lula: Bazujemy na mapach zapożyczonych za zgodą lub same obiekty czy hotele tworzą 

sobie takie mapy. Chcemy stworzyć wspólnie. Prosimy o pomoc we wskazaniu co warto zobaczyć. 

 

Sawoń: Największą atrakcją jaką możemy zaproponować to smród wywożonej nocami gnojowicy. 

 

Wójt: Stowarzyszenie zatrudnia dwie osoby. Przedsiębiorcy tez płacą składki. To jest prężna 

organizacja, samodzielna. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: W czym grupa LOT Mazury ma być lepsza od gminy Wydminy jeśli 

chodzi o ściągalność opłaty klimatycznej. Jakimi narzędziami dysponuje grupa, jaką efektywnością 

której brakuje gminie Wydminy?  

 

Witold Lula: W Wydminach ściągalność jest na poziomie kilku tysięcy, w Giżycku ponad 100 tys. 

a we Władysławowie gdzie już kilka lat pracują nad tym to jest 1,5 mln zł. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: W jaki sposób chcecie taki wynik uzyskać? 

 

Witold Lula: Odpowiednimi materiałami, akcjami informacyjnymi, będziemy zachęcać . Nie 

mamy narzędzi do karanie przedsiębiorców. Najważniejsza jest świadomość przedsiębiorcy, że 

można z tego mieć korzyści. Te pieniążki pójdą na rozwój turystyki, lepsze oznakowanie miejsc 

turystycznych, oznakowanie ścieżek rowerowych. 

  
Wójt: Nie ma instrumentów przymusu do ściągania tego typu opłaty jedynie świadomość, że 

połowa tych pieniążków wróci w postaci inwestycji w turystykę coś tu  może dać. 

 

Ela Januszkiewicz: W Wydminach bardziej jest potrzebne ustawienie koszy i utrzymanie 
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porządku, czystości na terenie gminy Wydminy. Pozbywamy się tych opłat w postaci składek 

członkowskich nie bardzo mnie przekonuje. Jest jedna sprawa która mogłaby mnie przekonać. 

Wspomniał Pan, że za wkład opłaty członkowskiej myślicie o oznakowaniu ścieżek rowerowych. 

Czy to nastąpiłoby po pierwszym roku członkostwa? 

 

Witold Lula: My przygotowując wniosek do ministerstwa sportu, któremu my podlegamy 

będziemy pisać o cały szlak 220 km. W Wydminach to by było od strony Sucholasek, wzdłuż 

jeziora i w stronę na Łękuk. W sumie około 40 kilku kilometrów na terenie gminy Wydminy. Jeśli 

będzie Pani miała inne propozycje gdzie widziałaby Pani te trasy to zostawię Pani wizytówkę. 

 

Brak  dalszych pytań. 

Opinia Komisji Wspólnej : Pozytywna 

Głosowanie nad uchwałą: 

ZA: 11 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 2 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad. 10  

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Gminnej Rady Seniorów w Wydminach oraz nadania 

jej Statutu. 
 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Pytanie do Pani prawnik. Czy możemy w jednej uchwale 

powołać Radę Seniorów oraz nadać jej w tej samej uchwale Statut? 

 

Pani Marta Wojsa: Tak. Można to zrobić jedną uchwałą. 

 

Brak  dalszych pytań. 

Opinia Komisji Wspólnej : Pozytywna 

Głosowanie nad uchwałą: 

ZA: 11 

PRZECIW: 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 1 

Uchwała została podjęta. 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie przejęcia prowadzenia spraw z zakresu administracji rządowej, 

dotyczących utrzymania grobów i cmentarzy wojennych w 2016 roku. 
 

Wójt: Współpracujemy z administracją wojewódzką odnoście utrzymania grobów od kliku lat. 

Środki jakie otrzymujemy są niewystarczające, podpisujemy kolejną umowę na 5000,00 zł. Te 

5000,00 zł nawet w 50% nie pokrywają wydatków jakie ponosimy. Wydatki są skrupulatnie 

sprawdzane. Kontrola wojewódzka przyjeżdża przynajmniej raz do roku. 

 

Brak pytań. 

Opinia Komisji Wspólnej : Pozytywna 

Głosowanie nad uchwałą: 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela do Mazurskiego Związku 

Międzygminnego – Gospodarka Odpadami na kadencję 2014-2018. 
 

Wójt: Na poprzedniej Sesji Rady Pani Przewodnicząca przedstawiła Państwu rezygnację Pani Ewy 

Kulpińskiej-Mejor. Za pośrednictwem Rady w projekcie uchwały znalazło się nazwisko Pani 

Justyny Agnieszki Samsel. 

 

Przewodnicząca: Mieliśmy tylko jedną kandydaturę Pani Justyny Agnieszki Samsel. Pani Justyna 

podjęła się tego zadania. Dziękuje bardzo Pani Ewie Kulpińskiej-Mejor za pełnienie funkcji przez 5 

lat oraz Pani Justynie za to iż zechciała podjąć to wyzwanie. 

 

Brak pytań. 

Opinia Komisji Wspólnej : Pozytywna 

Głosowanie nad uchwałą: 

ZA: 13 

PRZECIW: 0 

WSTRZYMAŁO SIĘ: 0 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13 Interpelacje i zapytania Radnych 

 

Szpak Adam: Kto wydał pozwolenie na wydanie dokumentu w sprawie wydatkowania funduszu 

sołeckiego Gawlika Małego dla Pana Buszała Ryszarda? Tam są wszystkie dane osobowe firm. 

Projekt oczyszczalni ścieków w Gawliku Małym. Czy teren został już odkupiony od Agencji? 

Na ubiegłej sesji wpłynął wniosek Pana Domoradzkiego o zmianę nazwy ulicy 40-lecia PRL. Czy 

próbowali się Państwo nad tym zastanowić, czy to zmienić?  

Pani Grażyno wniosek powinien być odczytany w całości na sesji.  

Jeszcze jedno pytanie – droga na osiedle. To jest ulica dwukierunkowa. Tam gdzie mieszka pan 

taryfiarz Pan Gołębiowski czy Gołębiewski. Tam zostały umocowane pachołki tzw. martwe 

policjanty. Czy to było za zgodą Powiatowej Inspekcji Ruchu Drogowego? Te pachołki nie są w 

ogóle oznakowane. Jest to normalna droga dwukierunkowa, nie jest drogą osiedlową i nie ma 

oznakowania. Jadąc można coś uszkodzić w aucie. 

Nie ma tu Pana Przewodniczącego Komisji Rolnictwa. Bardzo lubię tego człowieka, jako 

pierwszego sołtysa go poznałem jak przyszedłem tu na Wydminy. Pytałem go o sprawozdanie            

z pracy Komisji Rolnictwa. Dzisiaj była jedna uchwała z którą Komisja odrębnie mogłaby się 

zapoznać, chodzi o wiercenie studni. Tu na razie Pan Przewodniczący zadzwonił kiedyś do mnie, że 

prawdopodobnie 21 kwietnia na 10tą się spotkamy. Byłem w Gminie i się pytałem czy coś 

wiadomo bo mógł się nie dodzwonić przez słaby zasięg ale nic takiego nie było. Nie wiem po co 

jest ta komisja powołana. Trzeba coś z tym zrobić szanowna Rado. Jedyną Komisją która złożyła 

sprawozdanie z działalności i Planu Pracy jest Komisja Rewizyjna. Jeżeli inne komisje mają takie 

Plany Pracy należy je odczytać tutaj publicznie, przed całą Radą, a nie chować do teczek. 

 

Elżbieta Januszkiewicz: Prośba o odpowiedź na pytanie z XVIII Sesji. Odpowiedź na moje 

pytanie. Odpowiedź którą sporządziła mgr. inż. Agata Najman jest tak lakoniczna,że nie oddaje 

prawie żadnych informacji. Pytałam co w ostatnim czasie działo się na ulicach: Konopnickiej, 

Reymonta, Nowowiejskiego, Gizewiusza, Sienkiewicza, Żeromskiego, Leśna , Klonowa, Prusa oraz 

jakie są plany na przyszłość odnośnie naprawy nawierzchni tych dróg oraz w związku z tym, że na  

XVIII Sesji stwierdzono, że jest harmonogram planowanych remontów prosiłam o ten 

harmonogram planowanych remontów. Szczególnie dotyczący  dróg w miejscowości Wydminy. 

Szkoda papieru i pieczątek na takie odpowiedzi, którą mam tutaj przed sobą. 

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Prosiła Pani o odpowiedź na piśmie jak rozumiem? 
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Elżbieta Januszkiewicz: Tak. 

 

Adam Szpak: Była prowadzona ankieta odnośnie praw miejskich. Czy coś dalej się dzieje z tą 

inicjatywą? Pierwsze podejście konsultacji społecznych nie spełniło warunków tak? 

 

Wójt Gminy Wydminy: Nie. Odpowiem w terminie. 

 

Ad. 14  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Wójt: Szanowni Państwo pozwólcie, że odpowiem jeszcze na pytania wcześniej zadane. 

 W sprawie debaty z komendantem policji. Odbyła się rzeczywiście. Pokłosiem tej debaty 

była jeszcze dyskusja na pewno w Komendzie Powiatowej Policji w Giżycku. Ponieważ miałem 

jeszcze kilka telefonów od Pana Komendanta co z posterunkiem, czy w takim razie wracamy? Po 

tych konsultacjach, po tej mapie zagrożeń która powstała były też zapytania z Komendy 

Wojewódzkiej Policji w tej sprawie. W związku z tym zaproponowałem Panu Komendantowi 

zarówno i Powiatowemu i Wojewódzkiemu, że chętnie pomogę przy utworzeniu jakiegokolwiek 

posterunku tutaj na terenie gminy. Na dzień dzisiejszy tamten obiekt który był nie spełniał 

wymogów, jak powiedział Pan Komendant, posterunku (wg obecnych wytycznych). Natomiast 

powiedziałem mu, że jest możliwość zagospodarowania dworca kolejowego, linie kolejowe proszą 

od lat. Można na ten temat dyskutować. Można również wybudować nowy obiekt. Mogę przekazać 

nieruchomość gruntową pod budowę. Ze swojej strony zapraszam do dyskusji i rozmowy. Takiego 

spotkania jeszcze nie było, ale jest zainteresowanie żeby wrócić do tego tematu. Natomiast Pana 

Komendanta Powiatowego już nie ma. Złożył raport o przejście na emeryturę, natomiast dyżury 

dzielnicowego są we wtorki między godziną 9.00 a 12.00, a dzisiaj np. Pana Dzielnicowego nie ma. 

Nie ja zatrudniam dzielnicowego. Oczywiście Nas informuje o tym, że go nie będzie. Ostatnio był 

bardzo często i często mamy na drogach drogówkę co mogą Państwo sami zaobserwować. 

Prewencji jest więcej.  

 

Elżbieta Januszkiewicz: Nic się nie zmieniło odnośnie dyżurów dzielnicowego. 

  

Odnośnie wydania dokumentów sołeckich. Pani sekretarz wydała dokumenty zgodnie z prawem. 

Na pewno nie było nadużycia tutaj. Jeżeli chodzi o podmioty gospodarcze to w myśl przepisów      

o swobodzie działalności gospodarczej jeżeli ktoś prowadzi działalność gospodarczą pod jakimś 

szyldem to on nie jest tajny, nie jest poufny, jest wręcz odwrotnie – upublicznia się go. Natomiast 

jeśli są osoby fizyczne to wątpię żeby to gdzieś trafiało. Każdy mieszkaniec sołectwa ma prawo 

wglądu do dokumentacji sołeckiej. Także tutaj żadnej tajemnicy nie robimy. To są zakupy które są 

uchwalane i upubliczniane. Nie możemy takich tajemnic stwarzać. Jeśli Sołtys nie udostępni takich 

danych każdy ma prawo przyjść do gminy i się dowiedzieć. Oczywiście zgodnie z zasadami             

i przepisami. Poproszę Panią Sekretarz żeby jeszcze sobie z Panem tą sprawę wyjaśniła, żeby 

wszystko wytłumaczyć,żeby nie było żadnych zarzutów, że coś jest nie tak zrobione. 

 

Przewodnicząca Grażyna Plato: Panu Adamowi chodzi tutaj ,że ten Pan nie przyszedł najpierw do 

niego tylko poszedł do urzędu. Powinien najpierw przyjść do Sołtysa. 

 

Wójt: Ja chciałbym Panu również odczytać zarządzenie numer 20  w sprawie nieodpłatnego 

nabycia w drodze komunalizacji na rzecz Gminy Wydminy nieruchomości stanowiącej własność 

Skarbu Państwa. 

Nabyć nieodpłatnie w drodze komunalizacji na rzecz Gminy Wydminy nieruchomości stanowiące 

własność Skarbu Państwa: 

1) nieruchomość oznaczoną nr geod.: 787 o powierzchni 0,0101 ha, położoną w obrębie Wydminy 

przy ul. Ełckiej 

2) udział wynoszący 320/1000 w nieruchomości zabudowanej oznaczonej nr geod. : 788                 

o powierzchni 0,1148 położoną w obrębie Wydminy przy ul. Ełckiej, 

Co to za działka i czego dotyczy to prawdopodobnie... Nie wiem po prostu czy to jest jakieś 
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pozostałości gruntów których Agencja się wyzbywa. Trzeba będzie u Pani Kasi Eustachiewicz 

sprawdzić. Proszę Państwa większość dróg które  mamy gminne to przejęliśmy w ostatnim 10-

leciu. Jeśli chciałby Pan się dowiedzieć szczegółów to proszę do Pani Kasi Eustachiewicz. Na 

pewno Panu odpowie chyba, że ode mnie specjalnie chce Pan odpowiedzi na piśmie. 

 Jeżeli chodzi o odkup od Agencji to nie mamy jeszcze od Agencji żadnego odkupu. Co do 

projektu jest w trakcie realizacji. Jest wydłużony termin. On jest realizowany. Jak będziemy 

kończyć to wtedy określimy dopiero co i na jakich działkach. Kwoty zakupowe będziemy tworzyć 

po zakończeniu projektowania. Na razie jak uzyskamy zgody do projektowania. Jak będą zgody do 

projektowania to na pewno Ci właściciele zgodzą się na odsprzedanie. 

 

Adam Szpak: Projektant nie może działać.... 

 

Wójt: ale ma zgodę do dysponowania do celów projektowych. W związku z tym,że ktoś daje prawo 

do dysponowania to znaczy, że jest zdecydowany, że to odsprzeda. Ale to jest dopiero przed Nami. 

 Co do wniosku Pana Domoradzkiego to do mnie żaden wniosek nie wpłynął.  

 Co do osiedla i braku znaku. W dokumentacji technicznej na osiedlu domków 

jednorodzinnych pojawiły się progi zwalniające. One są w ramach programu przebudowy dróg 

lokalnych obowiązkowe. Co do stanu prawnego one znalazły się w dokumentacji i muszą być 

postawione. Zostały na chwilę zdjęte ale muszą być zamontowane. Wynika to z przepisów poprawy 

bezpieczeństwa na drogach.  

 Co do braku znaków to to zweryfikujemy. 

 Co do praw miejskich. Nie chcemy wywierać na mieszkańcach jakiejś presji, że jest to nam 

koniecznie potrzebne. Spełniliśmy wszystkie wymagania proceduralne. Konsultacje przeszły bardzo 

pozytywnie. Natomiast jest tyle informacji które wymagają wyjaśnienia, wytłumaczenia, że 

postanowiliśmy wydłużyć ten czas konsultacji.  

 Jeżeli chodzi o harmonogram i sprawę odpowiedzi na pytanie dla Pani Januszkiewicz przez 

Panią Najman. Pani Najman zastępowała pracownika który przebywał na dłuższym zwolnieniu 

lekarskim. Jeśli chodzi o odpowiedź to proponuję spotkanie . Zamiast pisać byśmy porozmawiali co 

jest zrobione, jaki jest harmonogram, na temat planów  i strategii.  

 

Ad 15. Wolne wnioski i informacje. 

 

Przewodnicząca: Wpłynął wniosek od Pana Domoradzkiego i pismo od Pani senator Kopiczko. Z 

odpowiedzią czekaliśmy do ostatniego dnia. Myślałam, że ustawa nakazująca nam zmianę nazwy 

ulicy wejdzie w życie wcześniej. Wszelkie działania dotyczące zmiany nazwy ulicy przed wejściem 

ustawy uważam za zbędne ponieważ koszty związane z tą zmianą leżały by po naszej stronie oraz 

stronie mieszkańców. Nie chcemy obciążać mieszkańców. Poczekamy na ustawę, wtedy 

mieszkańcy nie będą obciążeni kosztami. Z Panią senator Kopiczko kontaktowałam się 

telefonicznie. 

 

Wójt: Nie chcemy obciążać mieszkańców. Poczekamy na ustawę.  My jesteśmy po konsultacjach    

z mieszkańcami które były przeprowadzone dwa lata temu. Zmiana nazwy ulicy jest całkowicie      

w gestii Rady. Ja wniosek złożę jak będzie ustawa. Ustawa będzie miała instrumenty do tego aby 

koszty przenieść z mieszkańców na stronę państwową. Dlatego warto poczekać.  

 
1140   Wiesław Dereziński oraz Grzegorz Beczek  opuścili posiedzenie Sesji Rady Gminy 

 

Franciszek Majcher : Do Pana Adama Szpaka: Panie Adamie Sprawozdanie z Komisji 

Oświatowej jest w Biurze Rady. Można odczytać. Za poprzednie lata też nie przedstawialiśmy na 

radzie. 

 

Sawoń: Czy to prawda, że jednostka OSP  Wydminy złożyła wniosek o dofinansowanie na zakup 

nowego samochodu? 
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Wójt: Nie. Nie złożyła jeszcze, ale złoży na pewno. Może nie jako OSP, może Gmina złoży. 

 

Sawoń: Czy jest potrzebny czy niezbędny ten samochód? 

Wójt: Dzisiaj straż pożarna dysponuje samochodami które mają bardzo dużo lat. Jeżeli mamy 

możliwość  zbycia niektórych  składników majątkowych i bezkosztowy zakup nowego sprzętu, bez 

poniesienia wydatków z budżetu Gminy to wtedy warto. Wkład własny będzie poniesiony               

z funduszy OSP, ze sprzedaży starego sprzętu. Nie mamy kosztów a jeśli się uda będziemy mieć 

nowy samochód. Taki jest cel. 

 

Waldemar Samborski: 6 mają odbędzie się posiedzenie Komisji Rewizyjnej w sprawie 

opiniowania wykonania budżetu za 2015 rok. Zapraszam wszystkich radnych do wzięcia udziału    

w posiedzeniu Komisji. 

 

Maria Lisowska: Do kogo należy ulica Zaułek Suwalski? 

 

Wójt: Należy do Gminy. 

 

Maria Lisowska: Panie Wójcie zróbmy coś z tą ulicą. Tam jest potworne śmietnisko. 

 

Wójt: Przymierzamy się do tej ulicy dość mocno. Chcemy rozebrać część budynków 

gospodarczych. Bi rozebrać niestety również budynek garażowany który jest użytkowany. Cały ciąg 

jest do rozbiórki. B robić. 

 

Maria Lisowska: Jak to jest z ulicą Składową?Ona jest zrobiona tylko do torów a przecież ulica 

Składowa ciągnie się dalej. Tam też są budynki. Czy tam nic nie będzie robione?  

 
1154    Elżbieta Januszkiewicz oraz Marek Naruszewicz opuścili posiedzenie Sesji Rady Gminy 
 

Wójt: To jest droga powiatowa. My byliśmy zainteresowani żeby tą drogę dofinansować. Nie 

określiliśmy zakresu działania. My byliśmy zainteresowani do końca natomiast z tego co wiem to 

powiat próbuje się angażować w rozbudowę tej ulicy w kierunku Malinki. Na pewno będę 

namawiał powiat do remontu dalszej części tej drogi 

 

Maria Lisowska: Jest wielkie śmietnisko między ogródkami działkowymi przy ulicy Dworcowej   

a terenem do przedszkola prywatnego. Tam jest fatalnie. Tam jest wielkie śmietnisko. 

Przy Dworcowej jest jeden śmietnik obok którego ciągle ktoś układa śmieci, gałęzie, choinki. Ten 

śmietnik wymaga opieki. Ktoś obok wywiózł gruz i on tam leży. Te działki prawdopodobnie są pod 

garaże, nie orientuję się w tym dobrze. 

 

Wójt: Za informację o śmieciach dziękuję. Mamy podpisaną umowę ze związkiem śmieciowym     

i na terenie gminy jeśli pojawiają się nielegalnie śmieci to muszą nam nieodpłatnie uprzątnąć. To 

jest kwestia zgłoszenia. Natomiast jeżeli chodzi o działki, to są to działki tylko tymczasowo zajęte 

przez mieszkańców. Trzeba przeprowadzić rozmowy z mieszkańcami i ugodowo przenieść działki 

ogrodnicze na inny teren. To są działki budowlane przeznaczone pod  budowę wielorodzinną. 

Obszar ten będzie trzeba uprzątnąć i zaproponować budownictwo wielorodzinne ponieważ takie 

jest przeznaczenie tych nieruchomości. 

 

Maria Lisowska: Skąd się wzięło to Las Vegas, Hawaje, Małpi Gaj, Obóz dla uchodźców itd.Nazw 

jest mnóstwo. Jak można było tak zeszpecić środek Wydmin? 

 

Wójt: Dopóki teren nie będzie zagospodarowany to każda forma która będzie się pojawiać jednym 

będzie się podobać a drugim nie. Nie określaliśmy warunków tymczasowej zabudowy. To jest 

zabudowa na sezon letni. Ja proponuje wszystkim podmiotom tu na terenie gminy aby 

zadysponować wolne tereny ponieważ chłonność turystyczna jest wtedy większa. Ten obiekt nie 
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jest jeszcze uruchomiony, jeśli głosy niekorzystne będą się nasilały będę interweniował                    

i przeprowadzę rozmowę z dzierżawcą sezonowym. Ja np. walczę z pojemnikami na ubrania             

i śmietniki które stoją nie legalnie w centrum. Spółka miała pozabierać.   

 

Maria Lisowska: Czy nie można pozbyć się tych pojemników na odzież? 

 

Wójt: Walczymy z tym. Wskazaliśmy inne lokalizacje do przeniesienia tych pojemników. 

Właścicielami jest Polski Czerwony Krzyż. Nie chcemy z Polskim Czerwonym Krzyżem wchodzić 

na drogę wojenną. Jeden pojemnik już się znalazł na osiedlu przy blokach. Wyznaczyliśmy inne 

miejsca żeby zabrać te pojemniki z centrum. Jeśli nie będzie reakcji przeniesiemy te pojemniki na 

ich koszt. 

 
1159    Franciszek Majcher opuścił posiedzenie Sesji Rady Gminy 
 

Sołtys Radzi: Pytanie w sprawie dwóch elektrowni wiatrowych w Radziach. Czy Rada ma 

możliwość w przyszłości zablokowania tej inwestycji? 

 

Przewodnicząca: Z wiedzy jaką posiadam wynika, że niestety Rada nie ma takich możliwości. Nie 

mamy takiego prawa. 

 

Wójt: Plan zagospodarowanie przestrzennego został przyjęty 20 lat temu. My podjęliśmy studium 

uwarunkowań i przyblokowaliśmy w kierunkach rozwoju gminy Wydminy możliwość tego typu 

inwestycji. Zaproponowaliśmy inne rozwiązania. Wiatraki tak ale małe, takie które nie wymagają  

zgody środowiskowej, takie które i tak każdy może postawić lub farmy fotowoltaiczne które 

nikomu nie przeszkadzają, czy solary. Takie inwestycje w studium uwarunkowań wspieraliśmy. My 

mamy możliwość zmienienia planu zagospodarowania ale problemem są koszty. Nie chodzi o sam 

plan ale o koszty odszkodowań dla firm które już poniosły koszty inwestycyjne mając aktualny 

plan. Moje stanowisko i Rady jest takie,że My tam wiatraków nie widzimy. Inwestor aby postawić 

takie duże wiatraki musiałby uzyskać zmianę planu zagospodarowania ponieważ plan takich 

dużych wiatraków nie uwzględnia. Na razie robi postępowanie środowiskowe. 

 

Przewodnicząca: Jeśli inwestor będzie chciał coś zrobić poza aktualnym planem musiałby 

wystąpić o taką zgodę. My nie jesteśmy zainteresowani aby takiej zmiany dokonać. 

 

Sawoń: Temat wiatraków. To nie są dwie siłownie teren obejmuje ponad 100 hektarów na terenie 

gminy i sąsiadujących gmin.  

 

Wójt: Jeśli inwestycja będzie faktycznie na ponad 40 instalacji po stronie Starych Juch, my jako 

sąsiednia gmina będziemy brać udział w uzgodnieniach. Takich uzgodnień na pewno nie będzie. 

Będzie ktoś musiał się odsunąć od granic naszej gminy o co najmniej 15 km. Zablokowaliśmy taką 

inwestycję w Miłkach. 

 

Samborski: Odnośnie tych wiatraków z tego co się orientuję nie ma żadnych obaw, ponieważ 

przepisy prawne na dzień dzisiejszy ustanawiają zakaz postawienia wiatraków o dużej mocy na 

terenie całego województwa warmińsko-mazurskiego  

 

Ad. 16 

Zamknięcie sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Grażyna Plato podziękowała zebranym Radnym oraz gościom za 

udział w obradach sesji i zamknęła obrady o godz. 1216. 

 

       Przewodnicząca Rady Gminy Wydminy 

 

Protokołowała: Jolanta Nowak                         Grażyna Plato 


